

bizcainas fueron fundadas por D. Lope Diaz de Haro, Lanestosa, Bermeo, Plencia, Ochandiano; por D. Diego Lopez de Haro, la villa de Bilbao; por D.^a María Diaz de Haro, Portugalete, Lequeitio, Ondarroa y Villaro; y por D. Tello, Marquina, Elorrio, Guernica, Guerricaiz, Miravalles, Munguía, Larrabezúa, Rigoitia y Ermua.

Ningun antiguo conde de Castilla, ni rey de León, Asturias, Castilla ó Nabarra, fundaron la más insignificante puebla de villa en el Señorio de Bizcaya; y cosa singular: desde que el infante D. Juan, heredero del Señorio de Bizcaya por derecho de sangre, ocupó el trono de Castilla, no se pobló villa ninguna en Bizcaya.

Queda probado que el señor Fabié hace historia, pero no escribe historia; con su superchería desfigura los hechos y hace mentir á la historia para fines indignos, como es la comezón insaciable de consolidar el despojo de la libertad bascongada.

FERMÍN HERRÁN.

¡NEGARREZKO ITURRI BI!

(AMALAUDUNA)

Euskal-parnason bart amesetan ni banenguan,
Eta eneban len baiṣen argi a ikusten,
Zuzi bizi bat len beti egon oi zan lekuau,
Koroia eukan kurutze baltz bat zan agertzen;
Ta begiratu egiñik zoli eukan aruan,
Lirio zuriz zein zan bakarrik konponduten,
Esnatu nintzan eta abiau pentsamentuan,
Nor ill ete zan naigabeturik buru austen.

Igarri neutsan buruz ezpanaz bere azkarra,
Zer esan gura eustan kurutze mingarriak;
Gizon aingeru onen bat zala ill zan izarra,
Zirealako lorak edurra duiñ zuriak;
Ta jakitean ¡ill dala ill bai! apaiz Iñarra
¡Negar iturri biurtu jataz begi biak!!!

FELIPE ARRESE TA BEITIA.